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時間：114年 09月 23日(週二) 12：10 

Date: September 23, 2025 at 12:10 p.m. 

地點：醫學綜合大樓後棟 13樓電腦會議室 

Venue: Comprehensive Medical Building (Rear building) 13F Computer room 

主席 Chair：李淑君主任 Director Shu-Chun Lee            記錄 Record：蔡雅惠 Ya-Hui 

出席 Attending：林恭宏老師、郭淑瑜老師、黃采薇老師、郭淑柳老師、紀玫如老師、 

邱惠鈴老師、白若希老師、林書丞老師、陳可欣老師、Kazema Ashura Suleiman、 

Buddhika Jayasanka Senevirathne Subasingha Arachillage、Tan Guang Rong、MD.  

Zahid Hossain、Burnett Chila Chiona、Vu Thi Thuy Mai、Nguyen Dieu Hang 

 (線上 online: Meeting link: https://meet.google.com/sor-hiug-bro) 

請假 Leave：周桂如老師、邱曉彥老師、黃惠娟老師、鍾明惠老師、劉芳老師、顏心彥老師、  

           林立峯老師、Khanittha Pitchalard 

出席率：68% (應到 25人/實際出席 17人)，未參加者提供切結書：7人 

Faculty Attendance Rate: 68% (25 expected/ 17attended), Declaration of No Comment for 

Non-Attendance at the Information Session: 7 

 

壹、 討論事項 Discussion items 

【提案一】國際高齡健康暨長期博士學位學程停招討論案 

[Proposal 1] Suspension of Admission to the International Ph.D. Program in Gerontology and 

Long-Term Care, Taipei Medical University 

【說  明】1.依據 114.08.25 116學年度增設調整院系所學位學程校內審核委員會議，決

議；同意於 116學年度增設高齡健康暨長期照護學系博士班，同時招生本

國生與外國生，並同步申請停招國際高齡健康暨長期照護博士學位學程。

(即高齡健康暨長期照護學系博士班增設案或國際高齡健康暨長期照護博

士學位學程停招案，倘若任一案未通過，則 2案一併撤案。)   

[Explanation] 1.According to the resolution of the Internal Review Committee on the 

Establishment and Adjustment of Colleges, Schools, and Degree Programs 

held on August 25, 2025 (Academic Year 2025), it was approved to establish 

the Ph.D. Program in the School of Gerontology and Long-Term Care starting 

from Academic Year 2027, admitting both domestic and international students, 

while simultaneously applying for the suspension of admission to the 

International Ph.D. Program in Gerontology and Long-Term Care. (In other 



 

臺北醫學大學會議紀錄 

Meeting Record of Taipei Medical University 

會議名稱 

Meeting Title 

國際高齡健康暨長期照護博士學位學程停招說明會 

Information Session on Suspension of Admissions in International 

PhD Program in Gerontology and Long-Term Care 
 

  

 2 

words, the proposal to establish the Ph.D. Program in the School of 

Gerontology and Long-Term Care and the proposal to suspend admission to 

the International Ph.D. Program in Gerontology and Long-Term Care are 

interdependent; if either proposal is not approved, both proposals will be 

withdrawn.) 

          2.停招行政作業時程 Administrative Schedule： 

行政作業項目 

Administrative Item 

行政作業時程 

Timeline 

國際高齡健康暨長期照護博士學位學程學程會議 

Program Meeting of the International Ph.D. Program in 

Gerontology and Long-Term Care 

114年 09月 17日 

September 17, 2025 

護理學院院務會議 

College of Nursing Affairs Meeting 

114年 09月 19日 

September 19, 2025 

停招說明書 

Suspension Proposal Document 

114年 09月 22日 

September 22, 2025 

停招說明會 

Suspension Information Session 

114年 09月 23日 

September 23, 2025 

教務會議(臨時) 

Academic Affairs Committee Meeting (Extraordinary) 

114年 10月 21日 

October 21, 2025 

校務會議 

University Affairs Meeting 

114年 10月 29日 

October 29, 2025 

董事會議 

Board of Trustees Meeting 

114年 11月下旬 

Late November 2025 

提報教育報 

Submission to Ministry of Education 

115年 03月中旬 

Mid-March 2026 

      

【意見與討論】 

[Comments and Discussion]  

[學生 1]：系所名稱沒有“international” 字樣可能會影響招生，因為外國人從系所名稱

難以判斷是否招收國際生，是否有全英語授課等。 

[李主任]：雖然新設的「高齡健康暨長期照護學系博士班」系名中未含有「international」

字樣，但可於招生宣傳時強調本博士班具備招收外籍學生之管道，並明確說

明課程全面採用全英語授課。因此，系所名稱的變更將不影響招生成效。 
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[Student 1]: Without the word “international” in the school name, recruitment may be 

affected, as foreign students may not be able to tell from the name whether 

international students are admitted or whether courses are fully taught in English. 

[Director Lee]: Although the newly established PhD Program in Gerontology and Long-Term 

Care does not include the word "international" in its title, the program can 

still be promoted through international admissions channels by emphasizing 

that it is open to foreign students and all courses are conducted entirely in 

English. Therefore, the change in program name will not affect student 

recruitment. 

 

[學生 2]：系所招生是否會有間隔空窗期？ 

[李主任]：本學程若是於 116學年度停招，此必要條件是 116學年度高齡健康暨長期照

護學系博士班之增設成立，因此不會有空窗期。目前的學程學生也會由原指

導教授指導及生活輔導至畢業。 

[Student 2]: Will there be a gap or hiatus in student admission? 

[Director Lee]: If this program discontinues admission in Academic Year 2027 (AY 116), it is 

contingent upon the establishment of the PhD Program in School of 

Gerontology and Long-Term Care in the same academic year. Therefore, 

there will be no gap period. Current students will continue to receive 

academic and personal guidance from their original advisors until graduation. 

 

[學生 3]：請問新的博士班招生名額是否會增減或變動？ 

[李主任]：高齡健康暨長期照護學系博士班招收本國生及外國學生，外國學生的招生名

額仍維持 4名。 

[Student 3]: Will the number of admission quotas for the new PhD program increase or change? 

[Director Lee]: The PhD Program in School of Gerontology and Long-Term Care admits both 

domestic and international students. The quota for international students will 

remain at four. 

 

[學生 4]：新的博士班學生其畢業證書上的學程名稱是否會改變？是否是會有“School 

of Nursing”的字句? 

[李主任]：新的博士班學生其畢業證書上名稱為“高齡健康暨長期照護學系博士班”，
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不會有“School of Nursing”的字句。 

[Student 4]: Will the name of the program on the certificate for students in the new PhD 

program be different? Will it include the phrase "School of Nursing"? 

[Director Li]: The certificate for students in the new PhD program will state “PhD Program 

in School of Gerontology and Long-Term Care,” and it will not include the 

phrase “School of Nursing”.  

 

[學生 5]：對於系所博士班的成立，從大學部及碩士班，延伸至博士班的一貫學制，可

以理解學制的整合是合理及可預期的發展方向。 

[Student 5]: The establishment of a PhD program in a school, extending from the 

undergraduate and master’s programs to the doctoral level, reflects a consistent 

academic pathway. The integration of the programs is a reasonable and 

foreseeable direction of development. 

 

[老師 1]：建議未來在高齡健康暨長期照護學系的官方網頁上要寫清楚國際高齡健康暨

長期照護博士學位學程學程與高齡健康暨長期照護學系的歷史，以及本學程

優秀畢業生的資訊等，才不會讓學生與畢業生找不到歸屬感。  

[Faculty Member 1]: It is recommended that the official website of the School of 

Gerontology and Long-Term Care clearly present the history and 

connection between the International PhD Program in Gerontology and 

Long-Term Care and the school itself. Additionally, information about 

outstanding graduates from the program should be included to help 

current students and alumni maintain a sense of belonging. 

 

【決  議】師生同意照案通過國際高齡健康暨長期照護博士學位學程停招，照案通過。 

[Resolution] It was resolved that both faculty and students agreed to the proposed 

suspension of the International Ph.D. Program in Gerontology and Long-Term 

Care. The proposal was approved as submitted. 

 

 









國際高齡健康暨長期照護博士學位學程停招說明會線上會議出席狀態

名字 姓氏 電子郵件 時間長度 加入時間 離開時間

NGUYEN DIEU HANG TMU d452112002@tmu.edu.tw 41 分鐘 上午11:51 下午12:32

yahui Tsai yahui@tmu.edu.tw 28 分鐘 下午12:05 下午12:33
















